
PROTOKÓŁ NR 6/11

z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej,

które odbyło się 22 lutego 2011 roku.

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 15:10.

Uczestniczyli w nim:

Członkowie Komisji:

1. Anna Klepacz – Przewodnicząca Komisji,

2. Kamila Pietraszek,

3. Teresa Szczepańska,

4. Zofia Ujma,

5. Adam Bierowski,

6. Zbigniew Piątek,

7. Artur Wrona.

Nieobecni usprawiedliwieni: Mariusz Kubiak, Stanisław Schmidt.

Zaproszone osoby:

8. Mirosław Górecki,

9. Andrzej Machnica,

10. Krzysztof Kapała,

11. Zbigniew Mazurak,

12. Paweł Pituch,

13. Jerzy Grygorcewicz,

14. Marek Nałęcz-Socha,

15. Anna Król.

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Dyskusja  o  stawce  za  dostawę  wody  i  odprowadzanie  ścieków  w  związku  z  ostatecznym 

orzeczeniem sadu NSA.

3. Zakończenie posiedzenia.

Ad. 1 Posiedzenie KGK otworzyła i przywitała zebranych Przewodnicząca Pani Anna Klepacz.

Ad.  2  W  związku  z  orzeczeniem  NSA  które  zapadło  16.02.2011  r.,  koniecznym  stało  się 

wprowadzenie nowych, niższych taryf za dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków w mieście Kowary.

Pan Burmistrz oświadczył że jako decydent oczekuje wypracowania sposobu przez KGK w jaki sposób i w 

jakiej wysokości ma wprowadzić nowe wysokości dopłat do wody i ścieków.

Prezes s-ki KSWiK P. Grygorcewicz nie przewidywał trudności w temacie, stwierdził że pracownicy s-ki są w 

stanie naliczyć na faktury nowe stawki, mniejsze, obowiązujące z końca 2008 r. od 16.02.2011 r. przez 90 dni,  

za  luty,  od  16-go,  uśrednią  wysokość  poboru  i  odprowadzania,  następnie  liczone  będzie  po  nowych 
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uchwalonych stawkach.

Zachowanie  i  wypowiedź  Radcy  Prawnego  Rady  Miejskiej  w Kowarach,  Pani  Anny  Król  wprowadziło  w 

zdumienie niektórych radnych.  Pani Król stwierdziła że zaskarżona Uchwała o wysokości  cen za dostawę 

wody  i  odprowadzanie  ścieków  przez  radnych  z  ubiegłej  kadencji,  a  także  obecna  debata  nad  nowymi 

mniejszymi stawkami a nawet sam wyrok NSA nie jest prosta, zabiera tylko czas, a obniżka cen za wodę i 

ścieki jest ryzykowne. Według niektórych radnych tj. P. Klepacz, P. Mazuraka, P. Ujmy, Pani Król nie zgadza 

się z wyrokiem NSA.

Pan  Grygorcewicz,  Prezes  KSWiK  powiedział  że  S-ka  nie  popełniła  żadnego  zaniechania,  wprowadziła 

podwyżkę zgodnie z Ustawą, ma natomiast dylemat do kogo ma wystąpić z roszczeniem.

Pan Mazurak opierając się na Uchwale która obowiązywała, jednoznacznie stwierdził że dopłata do wody i  

odprowadzania ścieków winna być w wysokości 1,60 zł – woda, 1,60 zł – ścieki. 

Mecenas  S-ki,  P.  Nałęcz-Socha  również  podtrzymywał  zdanie  P.  Prezesa  Grygorcewicza  że  S-ka  nic  nie 

zawiniła, nie czuje się winna zaistniałej sytuacji, winę ponoszą organy nadzorcze, a jakakolwiek ingerencja w 

spółkę (tzn.  niższe  opłaty  za  dostarczanie  wody i  odprowadzanie  ścieków wnoszone przez  użytkowników 

zgodnie z orzeczeniem NSA) to „bicie” w samego siebie bo Gmina Kowary jest wspólnikiem w S-ce.

Ponieważ ustawowe 90 dni upłynie 16 maja, na czas od 16.II.2011 winna być podjęta uchwała uchylająca 

Uchwałę z 04.05.2010 r.

Radny P.  Pituch zapytał  dlaczego Rada poprzedniej  kadencji  przyjęła taryfy wodno-ściekowe,  skoro Plan 

Wieloletnich Inwestycji S-ki KSWiK był wadliwy? Pan Mazurak podkreślił że tylko i wyłącznie Pan Burmistrz  

weryfikuje wysokość taryf, Radzie jest przedstawiana wysokość, Rada Miejska nie przegłosowała wysokości  

taryf, ale zgodnie z Ustawą o Zaopatrzeniu w Wodę i Odprowadzeniu Ścieków taryfy wchodzą po 70 dniach 

od niepodjęcia Uchwały.

Całość posiedzenia nie przyniosła jednoznacznego wniosku. Niezaprzeczalnym jest że należy uchylić Uchwałę 

z 04.05.2010 o dopłatach i podjąć nową. 

Wnioski Komisji:

1. Komisja  Gospodarki  Komunalnej  wnioskuje  o  zorganizowanie  przez  P.  Burmistrza  (Służby 

Miejskie) kampanii informacyjnej mającej na celu powiadomienie mieszkańców Kowar o zaistniałym fakcie 

związanym z orzeczeniem NSA w sprawie taryf za dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków.

Protokołowała:                                                                                                                    Przewodnicząca

Zofia Ujma                                                                                                          Komisji Gospodarki Komunalnej 
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